

TIDY TAILS
Dog Grooming
**LOCATED IN
STE. ANNE, MB**

One-on-One Grooming
Quiet Environment
14 Years Experience
All Breeds Welcome

Salon Hours
Monday-Saturday
8am to 4pm
By Appointment only

Call or Text: 204-930-3953

Your Local Realtor
Jeremy Wiens
Jeremy Wiens Personal Real Estate Corporation

COLDWELL BANKER
PREFERRED
REAL ESTATE

204.381.1167
jeremy.wiens@coldwellbanker.ca



Scan or click here/Balayez ou cliquez ici.
<https://linktr.ee/townofsteanne> for more
information. /pour plus d'information.

September Bulletin de septembre 2024

14 Centrale Avenue, Ste. Anne, Manitoba R5H 1B8
Phone/téléphone: 204.422.5293
Email/courriel: town@steanne.ca

The Town Office will be closed September 2nd & 30th. / Le bureau sera fermé le 2 & 30 septembre.

Kindermusik Jeanna Taylor PIANO

Jeanna Taylor, BMus
kindermusik@jeannataylor.com
jeanna@jeannataylor.com
204-914-0503
jeannataylor.com

Idunnu Tokurah
(204) 296-6474
idunnutokurah@gmail.com

Advertising space for rent. For more information,
please contact
town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer.
Pour plus d'informations, veuillez contacter
town@steanne.ca

Advertising space for rent. For more information,
please contact
town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer.
Pour plus d'informations, veuillez contacter
town@steanne.ca

Advertising space for rent. For more information,
please contact
town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer.
Pour plus d'informations, veuillez contacter
town@steanne.ca

Advertising space for rent. For more information,
please contact
town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer.
Pour plus d'informations, veuillez contacter
town@steanne.ca

ROYAL CANADIAN
CORNHOLE
COMPANY

**PROFESSIONAL CORNHOLE
BOARDS & ACCESSORIES**

CABINET-GRADE WOOD
BUILT-IN HANDLE
LEGS FOLD FOR EASY STORAGE
MEETS ALL PRO SPECIFICATIONS
CUSTOM DESIGNS AVAILABLE
OWNED & OPERATED LOCALLY. SERVING NATIONALLY.

ROYALCORNHOLE.CA

Advertising space for rent. For more information,
please contact
town@steanne.ca

Espace publicitaire à louer.
Pour plus d'informations, veuillez contacter
town@steanne.ca

Upcoming Council Meetings September 11th &
25th at 4:30pm. Meetings are open to the Public, to
observe only. If you have a request for council to
discuss, please email town@steanne.ca. If needed,
we may set up your delegation appointment.
Agendas and minutes for all Council meetings are
available online at www.steannemb.ca

PUBLIC NOTICE -2025 ANNUAL BOARD OF REVISION
The Board of Revision will sit on Wednesday,
September 11th, 2024 at 4:45 pm in the Council
chambers of the Town of Ste. Anne, 14 Centrale
Avenue, Ste. Anne, Manitoba.

Prochaines réunions du conseil
Le 11 et 25 septembre à 16 h 30. Les réunions
sont ouvertes au public, uniquement pour
observer. Si vous souhaitez que le conseil
discute d'une demande, veuillez envoyer un
courriel à town@steanne.ca. Si nécessaire,
nous pouvons fixer un rendez-vous pour votre
délégation. Les ordres du jour et les procès-
verbaux de toutes les réunions du conseil sont
disponibles en ligne au www.steannemb.ca.

AVIS PUBLIC – 2025 COMITÉ DE RÉVISION
Le Comité de révision siégera mercredi, le 11
septembre 2024 à compter de 16h45, dans la
salle du conseil de la Ville de Sainte-Anne, pour
entendre les requêtes.



Our Android App is now Live on Google Play.
<https://play.google.com/store/apps/details?id=com.catalis.publicmobile.townofsteanne>.
The Apple app is in progress. For the latest update, please visit our website.
We appreciate your patience.

Notre application Android est maintenant disponible sur Google Play.
<https://play.google.com/store/apps/details?id=com.catalis.publicmobile.townofsteanne>
L'application Apple est en cours de réalisation. Pour obtenir la dernière mise à jour,
veuillez consulter notre site web. Nous vous remercions de votre patience.

From the Ste. Anne Fire Department:

This month one of our members volunteered to go up to Oxford House to help assist with wildfire efforts. The town was evacuated as fire was close to their community.

We also had a team go up to Pine Falls for a search and rescue effort this month.

A reminder of our pancake breakfast being held on Saturday, September 14th from 8:00 am until 11:00 am at the firehall. We will be serving ham, pancakes, juice and coffee for \$5.00. All profits will be going to our local food bank in Ste. Anne. Our volunteer firemen will be serving up breakfast. Fire trucks will be on display. Come join us for a great breakfast!

This month we have responded to numerous motor vehicle collisions. Remember to take an extra moment to be cautious!

September is the start of another busy fall schedule for all of us, so be safe.



-Robert Saindon
Ste. Anne Fire Chief

De la part du service d'incendie de Ste-Anne :

Ce mois-ci, l'un de nos membres s'est porté volontaire pour se rendre à Oxford House afin de participer aux efforts de lutte contre les incendies de forêt. La ville a été évacuée car le feu était proche de leur communauté.

Une équipe s'est également rendue à Pine Falls pour participer à une opération de recherche et de sauvetage.

Nous vous rappelons que notre petit-déjeuner aux crêpes aura lieu le samedi 14 septembre de 8 h à 11 h à la caserne. Nous servirons du jambon, des crêpes, du jus et du café pour 5,00 \$. Tous les profits seront versés à notre banque alimentaire locale de Sainte-Anne. Nos pompiers volontaires serviront le petit déjeuner. Des camions de pompiers seront exposés. Venez vous joindre à nous pour un bon petit déjeuner !

Ce mois-ci, nous avons répondu à de nombreuses collisions de véhicules à moteur. N'oubliez pas de faire preuve de prudence !

Le mois de septembre marque le début d'un automne chargé pour nous tous, alors soyez prudents.

- Robert Saindon
Chef des pompiers Sainte-Anne



Did you Know??

Fireworks require a permit in the Town of Ste Anne.
See By-Law 8-1999 Fire Prevention for more information.

Permit Required.

29. No person shall purchase fireworks fire set off or otherwise ignite any fireworks in or above the Town of Ste Anne except under permit issued therefore pursuant to section 30 in compliance with the condition contained in section 31 hereof.

30. The Fire Chief, at his absolute discretion, may authorize allowing for the firing or setting off fireworks in conjunction with proposed fireworks display.

For permit application please email firechief@steanne.ca.



**STE. ANNE FIRE DEPARTMENT
INVITES YOU TO HELP THEM RAISE
FUNDS FOR
IMPORTANT CAUSES CLOSE TO THEM**

September 14, 2024 | 8:00-11:00am

PANCAKE BREAKFAST

**PANCAKES /
HAM/COFFEE /JUICE**

\$5

Ste. Anne Fire Hall 736 Traverse
all proceeds going to our local food
bank.



**Open
house &
fire trucks
to check
out!**



Experience the Town of Ste Anne in VR: Do you want to experience the Town of Ste Anne in Virtual Reality? Look no further, visit our website for more information. <https://steannemb.ca/index.asp?SEC=2E94AAD7-22B5-42DD-A143-294AE45070DA&DE=8582C164-12F0-433D-B99B-46A79AF6D108>



Faites l'expérience de la Ville de Sainte-Anne en réalité virtuelle : Voulez-vous faire l'expérience de la Ville de Sainte-Anne en réalité virtuelle ? Ne cherchez pas plus loin, visitez notre site web pour plus d'informations. <https://steannemb.ca/index.asp?SEC=2E94AAD7-22B5-42DD-A143-294AE45070DA&DE=8582C164-12F0-433D-B99B-46A79AF6D108>

Do you have a business or are you self-employed within the town of Ste Anne?

Please let us know. We are putting together a Business Directory for the town of Ste Anne and we'd love to add your business to it.

We are looking for all kinds of businesses like electricians, plumbers, lawn care, realtors, IT services, etc.

Please send us an email with your details at town@steanne.ca.

Avez-vous une entreprise ou êtes-vous un travailleur indépendant dans la ville de Sainte-Anne?

N'hésitez pas à nous le faire savoir. Nous sommes en train de créer un répertoire d'entreprises pour la ville de Sainte-Anne et nous aimerions y ajouter votre entreprise.

Nous sommes à la recherche de toutes sortes d'entreprises, comme des électriciens, des plombiers, des services d'entretien des pelouses, des agents immobiliers, des services informatiques, etc.

Veillez nous envoyer un courriel avec vos détails à town@steanne.ca.

The Ste Anne CDC is hosting their first Business Breakfast on September 10th 2024 located on the 2nd floor of the Ste Anne Curling Club. If you have a business in the Town of Ste Anne and are interested in joining, please contact edo@steanne.ca to register.

La CDC de Ste-Anne organise son premier déjeuner économique le 10 septembre 2024 au 2^e étage du club de curling de Ste-Anne. Si vous avez une entreprise dans le village de Ste Anne et que vous êtes intéressé à vous joindre à l'événement, veuillez-vous inscrire à edo@steanne.ca.



Bibliothèque Ste Anne: The library is closed from August 25 to September 10, 2024.

We are closed so we can do a complete audit of all the books we have. We will make sure our inventory is up to date. In the meantime, we will be painting. We will also be wrapping up work on our green space so the backyard is ready to go. We can't wait to see you all soon.

<https://bibliothequesteannelibrary.ca>

Library Hours:

-Tues-Thurs: 10 AM - 8 PM

- Fri: 10 AM - 4 PM

- Sat: 10 AM - 1 PM

Email: library@steanne.ca

Location: 16 Rue De L'Eglise, Ste Anne, Manitoba

Bibliothèque Ste Anne Library: La bibliothèque est fermée du 25 août au 10 septembre 2024. Nous sommes fermés pour faire un audit complet de tous les livres que nous possédons. Nous nous assurerons que notre inventaire est à jour. Entre-temps, nous peindrons et terminerons les travaux sur notre espace vert afin que la cour arrière soit prête à être utilisée. Nous avons hâte de vous voir tous bientôt.

Courriel : library@steanne.ca.

<https://bibliothequesteannelibrary.ca>

Heures d'ouverture de la bibliothèque :

- Mardi-Jeudi : 10 H - 20 H

- Vendredi : 10h00 - 16h00

- Samedi : 10h00 - 13h00

téléphone : 204-422-9958

Location : 16 Rue De L'Eglise, Ste Anne, Manitoba

New Town Projects

Our Public Works has worked hard to improve the ODR and it's ready to enjoy. Check out the Outdoor Rink.

Projets de villes nouvelles

Nos services de travaux publics ont travaillé dur pour améliorer la patinoire extérieure et elle est prête à être utilisée. Découvrez la patinoire extérieure.



2024 EVENTS  FAMILY FUN SINCE 1971!

FRIDAY - SEPTEMBER 13, 2024

6 - 10 PM **Dancing the Decades Family Sock Hop**
Ste. Anne Curling Club
Presented by Phoenix Cheer Athletics
\$5 per person - 4 & under free

SATURDAY - SEPTEMBER 14, 2024

8 - 11 AM **Pancake Breakfast**
Ste. Anne Fire Hall - \$5 per plate
Proceeds supporting Ste. Anne Food Bank

11 AM **Dawson Trail Days Parade**
rue Centrale Ave. - Free!

12 - 4:30 PM **Party in the Park**
Redemptoriste Park - Free Entry!
Mainstage Entertainment, Vendor Show, Petting Zoo,
Face Painting, Foam Party, Gladiator Jousting, Food
Trucks, Watermelon Eating Contest & More!

1:00 PM **2nd Annual DTD Cornhole Tournament**
Ste. Anne Market Grounds (beside Pam's Hair Boutique)
185 rue Centrale Ave. - Pre-register!
Presented by Royal Canadian Cornhole Co. &
Eastman Cornhole League

6:30 - 9:30 PM **Teen *Wild West* Dance** - grade 7 and up.
Ste. Anne Curling Club
Presented by Children of the Universe Daycare
\$5 per person - Food, Fun and Prizes. Live DJ!

8:00 PM **Cinéma sous les étoiles**
Presented by Ste. Anne Culture Committee & Bonjour
Manitoba - Free!

9:30 PM **EPIC Fireworks Show**
Ste. Anne Baseball Complex - Free!
Presented by Town of Ste. Anne

PLUS! Trivia Night at Old No.12 Cafe & Lounge - TBD
18+ Social Nights at The Ste. Anne Hotel Bar - Friday and Saturday



GENEROUS
EVENT
SPONSORS:



MANITOBA
LIQUOR & LOTTERIES



What is Supplementary Tax Notice or Added Tax? Added or Supplementary Taxes are property taxes that have been levied for changes to the assessment of a tax roll after the fall final assessment of the Town. These bills are to reflect lots created by subdivisions, or increases in the assessed value because of new construction, additions, or other changes (such as an added deck or finishing a basement, etc.) As per Section 326(1) of the Municipal Act, supplementary taxes may be imposed only for the current year, and if the value had been changed the previous year, for the previous year. These bills are issued after the regular property tax bills have been issued.

Supplementary Taxes are due **October 16th 2024**. The Town of Ste. Anne also now accepts e-Transfers as a payment option. Payments are to be sent to payments@steanne.ca, and the security question and password must be set to the following:

Q: In what year was the Town established?

A: 1963

Please include your property tax roll number, address and e-mail address in the comment field in order for our office to process payment. Any e-transfers received that do not clearly indicate the roll and address the payment is for will be **rejected!**

If you require assistance, please feel free to contact our office at 204-422-5293 or town@steanne.ca



Les feux d'artifice nécessitent un permis dans la ville de Sainte-Anne. Voir le règlement 8-1999 sur la prévention des incendies pour plus d'information.



Permis requis.

29. Il est interdit d'acheter des feux d'artifice, de les faire éclater ou de les allumer de quelque façon que ce soit dans la ville de Sainte-Anne ou au-dessus de celle-ci, sauf en vertu d'un permis délivré conformément à l'article 30 et dans le respect des conditions énoncées à l'article 31 du présent règlement.

30. Le chef des pompiers, à son entière discrétion, peut autoriser la mise à feu ou l'allumage de feux d'artifice dans le cadre d'un spectacle pyrotechnique proposé.

Pour obtenir une demande de permis, veuillez envoyer un courriel à firechief@steanne.ca.

Que sont les factures des taxes supplémentaires ou la taxe ajoutée?

Les taxes ajoutées ou supplémentaires sont des impôts fonciers qui ont été prélevées pour des modifications à l'évaluation d'un rôle d'imposition après l'évaluation finale d'automne de la Ville. Ces factures supplémentaires doivent refléter les lots créés par des lotissements ou des augmentations de la valeur imposable en raison de nouvelles constructions, d'ajouts ou d'autres changements (comme une terrasse supplémentaire ou la finition d'un sous-sol, etc.) Conformément à l'article 326(1) de la Loi sur les municipalités, des taxes supplémentaires ne peuvent être imposées que pour l'année en cours et, si la valeur a été modifiée l'année précédente, pour l'année précédente. Ces factures sont émises après l'émission des factures des impôts fonciers. Les taxes supplémentaires sont dues

le 16 octobre 2024. La Ville de Sainte-Anne accepte maintenant les transferts électroniques comme option de paiement. Les paiements doivent être envoyés à payments@steanne.ca, et la question de sécurité et le mot de passe doivent être définis comme suit :

Q : En quelle année la Ville a-t-elle été créée ?

A : 1963

Veillez indiquer votre numéro de rôle d'impôt foncier, de commentaire afin que notre bureau puisse traiter le paiement. Tout virement électronique reçu qui n'indique pas clairement le rôle et l'adresse pour lesquels le paiement est effectué sera rejeté ! Si vous avez besoin d'aide, n'hésitez pas à contacter notre bureau au 204-422-5293 ou town@steanne.ca.